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Hierbij zend ik u het antwoord op de vragen van van het kamerlid J. de Vries van uw Kamer inzake 
onder meer de wachtlijsten voor de post-initiële Leergang vakbekwaamheid bewegingsonderwijs via 
Pabo. De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk 2060703640. 

 
De minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 

 

Maria J.A. van der Hoeven 

logoocw 

De voorzitter van de Tweede Kamer 

der Staten-Generaal 

Postbus 20018 

2500 EA Den Haag  
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Antwoorden op de schriftelijke vragen van het kamerlid J. de Vries 
van de Tweede Kamer der Staten-Generaal  
aan de  Minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap  

(ingezonden d.d. 27 november 2006, kenmerk 2060703640) 

1.  
Vraag:  

Klopt het dat er wachtlijsten zijn voor de opleiding voor (pas afgestudeerde) leraren basisonderwijs ter 
verkrijging van de bevoegdheid tot het geven van bewegingsonderwijs? Zo ja, hoe lang zijn deze 
wachtlijsten? 

Antwoord:  

Ja. Op een beperkt aantal hogescholen (3 van de 8) bestaan wachtlijsten voor het postinitiële 
scholingstraject  ter verkrijging van de bevoegdheid voor bewegingsonderwijs in de groepen 3 tot en 
met 8 van het basisonderwijs (“Leergang vakbekwaamheid bewegingsonderwijs via Pabo”). Het aantal 
leraren dat thans op een wachtlijst staat (ruim 70) is in verhouding tot het totaal aantal deelnemers - 
ongeveer 1000 -  gering te noemen. De hogescholen hebben toegezegd dat uiterlijk begin 2007 de 
wachtlijsten zullen zijn opgelost. 

2. 

Vraag:  

Is het mogelijk dat deze wachtlijsten mede veroorzaakt worden door een tekort aan opleidings-
docenten? Leidt dit mogelijk tot een vertraging voor leraren bij het behalen van hun bevoegdheid  en 
tot problematische organisatorische situaties binnen basisscholen? 

Antwoord:  

Er kunnen wachtlijsten ontstaan omdat voor een efficiënte en betaalbare uitvoering van dit 
scholingstraject een bepaalde groepsomvang moet worden gehanteerd. 

In sommige regio’s is een zodanig grote toeloop van deelnemers dat realisatie enige tijd vergt.  
De hogescholen stellen alles in het werk om de wachtlijsten weg te werken.  
Wachtlijsten hoeven niet tot problematische situaties binnen basisscholen te leiden. 
De lessen bewegingsonderwijs voor de groepen 3 tot en met 8 waarvoor de pas afgestudeerde leraar 
nog niet bevoegd is, kunnen door middel van lessenruil tijdelijk worden overgenomen door collega-
groepsleraren die wel bevoegd zijn voor deze groepen. Dit betreft “zittende” leraren die vóór  1 
augustus 2005 zijn afgestudeerd, leraren die inmiddels in het bezit zijn van het getuigschrift van de 
leergang en leraren die de leergang volgen en op grond daarvan tijdelijk, voor twee jaar, bevoegd zijn 
voor alle groepen. Ook zou een vakleerkracht, indien aanwezig, mogelijkerwijs deze lessen tijdelijk 
kunnen waarnemen. Deze situatie vergt evenwel aanpassing van het schoolrooster.  

3. 

Vraag:  

Ziet u mogelijkheden om de wachtlijsten voor de opleiding te verkorten en een soepeler regeling te 
overwegen voor leraren die op een wachtlijst staan voor de opleiding, zodat zij wel al bewegings-
onderwijs mogen of kunnen verzorgen. Zo neen, waarom niet? 
 

Antwoord:  

De hogescholen spannen zich maximaal in om ervoor te zorgen dat de wachtlijsten zo snel mogelijk 
worden opgelost. Het ontstaan van de wachtlijsten moet naar mijn mening worden gezien als een 
aanloopprobleem. 

Een soepeler regeling zoals u bedoelt is niet mogelijk. Er zou dan immers moeten worden afgeweken 
van de Wet op het primair onderwijs waarin de bevoegdheid voor bewegingsonderwijs is vastgelegd. 
Bovendien zou dit beleidsmatig onverantwoord zijn: het onbevoegd laten verzorgen van lessen 
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bewegingsonderwijs doet afbreuk aan de kwaliteit en brengt onverantwoorde veiligheidsrisico’s met 
zich mee. 

4. 

Vraag: 

Heeft u op grond van een inspectieonderzoek al inzicht in hoeverre basisscholen als gevolg van de 
nieuwe bevoegdheidsvereisten problemen ondervinden ten aanzien van het aanbieden van lessen 
bewegingsonderwijs, zoals u heeft toegezegd tijdens de plenaire behandeling van het wetsontwerp 
inzake aanpassing regels bekwaamheidseisen onderwijspersoneel? 

5. 

Vraag: 

Heeft u al stappen ondernomen, zoals u tijdens de plenaire behandeling van bovengenoemd 
wetsvoorstel in reactie op een amendement heeft toegezegd, om de (incidentele) problemen als gevolg 
van de nieuwe bevoegdheidsvereisten voor met name kleine scholen en beginnende leraren op te 
lossen? Zo neen, bent u bereid dit op korte termijn te doen? Zo ja, hoe? 

Antwoord op de vragen 4 en 5: 

Op basis van de brieven die mij hebben bereikt van schoolbesturen en pabo-abituriënten is het mij 
duidelijk dat het veld er in sommige gevallen moeite mee heeft in te spelen op de nieuwe situatie met 
betrekking tot de bevoegdheid en opleiding voor het vak bewegingsonderwijs. Thans wordt door de 
besturenorganisaties in goed overleg met de KVLO gewerkt aan de totstandkoming van een protocol 
voor kwalitatief goed en veilig bewegingsonderwijs. Hierin komt onder andere aan de orde hoe scholen 
en met name kleine scholen geholpen kunnen worden met de organisatie van de lessen 
bewegingsonderwijs met de inzet van diverse geschoolde krachten op het gebied van 
bewegingsonderwijs. Dit protocol zal naar verwachting in het voorjaar van 2007 worden gepubliceerd 
ten behoeve van het scholenveld. Ik zal de Kamer daarover informeren. Voorts zal de postinitiële 
leergang vakbekwaamheid bewegingsonderwijs in 2007 worden geëvalueerd. Er hebben mij namelijk 
geluiden bereikt over het mogelijke te hoge ambitieniveau van de leergang; omvang en studiebelasting 
zouden met name voor beginnende leraren een belemmering vormen. Ook zal worden gekeken naar de 
zwaarte van het vereiste kennis- en vaardigheidsniveau. 

Ik heb u deze evaluatie reeds toegezegd in mijn reactie op vragen en opmerkingen betreffende het 
bewegingsonderwijs in het primair onderwijs, zoals vastgelegd in het verslag van een schriftelijk 
overleg over mijn brief van 10-2-2006, inzake toezeggingen bewegingsonderwijs (kamerstuk 30300 
VIII, nr. 195).  Ik zal deze evaluatie – gelet op de bovengenoemde signalen over de zwaarte van de 
leergang – versneld laten plaatsvinden. Tevens zal ik in de evaluatie aandacht laten besteden aan de 
ervaringen die de afgelopen tijd op de arbeidsmarkt zijn opgedaan met de nieuwe situatie ten aanzien 
van het bewegingsonderwijs. Ik verwacht de Kamer hierover in het voorjaar van 2007 nader te kunnen 
informeren. 

 
 
 


